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001 Opening en mededelingen  De voorzitter, burgemeester Schuiling, opent de vergadering en heet allen hartelijk welkom.  Hij noemt de namen van afmeldingen en vervangers; vervangers dienen officieel via een raadsbesluit in de desbetreffende gemeente te zijn benoemd, anders kunnen zij niet aan tafel plaatsnemen.  Wethouder Huisman doet de woordvoering namens de portefeuillehouder. Van het gedeelte over de Startnotitie RES zal een uitgebreid verslag worden gemaakt vanaf een audio-opname. 
002 Spreekrecht burgers  Er zijn geen insprekers. 
003 Vaststelling concept-besluitenlijst (inclusief verslag en evt. toezeggingenlijst) van de 

vergadering van 14 februari 2019)  3a: Verslag Tekstueel: De heer Van Donkelaar geeft aan graag zijn naam en correcte initialen in het verslag te willen zien opgenomen.  3b: Toezeggingenlijst Geen opmerkingen 
004 Vaststelling agenda Het Programmabureau RES wordt in staat gesteld om een presentatie te geven over de de Startnotitie RES. De presentatie wordt verzorgd door mevr. O. Rasch van het Programmabureau. 

De agenda wordt met inachtneming van deze wijziging vastgesteld. 
  
005   
   

Ter advisering  
Voorstel tot het vaststellen van een advies voor de gemeenteraden 
met betrekking tot de Startnotitie Regionale Energie Strategie. (RES) 
   De voorzitter vindt mooi dat een aantal vragen vooraf is ingediend. Zijn voorstel is nu eerst een korte presentatie over het proces door mevrouw Rasch, de programmanager: waar staan we, waar komen de raden aan bod, enz. Hierin wordt de beantwoording van de vragen alvast zo veel mogelijk meegenomen. De overige vragen zullen uiteraard door de portefeuillehouder worden opgepakt. 

Presentatie   Mevrouw Rasch zegt vooraf het prijzenswaardig te vinden dat deze regio het op deze wijze organiseert, dat mist ze in de meeste andere regio’s. Ze begint met de opgave, die natuurlijk voortkomt uit het klimaatakkoord. Daarna stipt ze de belangrijkste punten uit de startnotitie aan. 
De VNG is voor de 30 regio’s een belangrijke partij, die de ondertekening doet in een aparte ledenvergadering in november 2019. Regio NH noord werkt nauw samen met NH zuid. We gaan een bod doen voor landelijk 35 TwU. We lossen in de RES niet alleen ons eigen gebruik op, maar doen mee aan de landelijke strategie om te voldoen aan de ambitie voor 2030. Op zee komt 49 TwU te staan, dat komt overeen met 152 windturbines.  Voor elektriciteit realiseert Hollands Kroon al het grootste windmolenpark van Nederland. In de bebouwde omgeving gebeurt al veel aan warmteopwekking. Vraag is hoe we die aan elkaar kunnen koppelen. Ook moeten we laten zien dat we een plan maken hoe we dat allemaal denken te realiseren. De opgave is verstrekkend, ook qua geld, dus de planning is een half jaar opgerekt. De eerste opzet van de RES moet voor 1 juni 2020 worden ingediend; versie 1.0 wordt 2021. Vervolgens moet alles worden verankerd in ruimtelijk beleid. Het gehele proces moeten we goed met elkaar doorlopen. Daarbij alle keuzes vastleggen, zodat straks op basis 
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van vastgesteld beleid de benodigde vergunningen kunnen worden verleend. U als raad moet dat alles ook goed kunnen volgen. Daarna volgt beoordeling van alle RES’n.  We volgen het proces op de voet op 4 onderdelen: 1. systeem (kan ons netwerk het wel aan, 
daarin realistisch zijn en optimale kwantiteit zoeken passend bij de potentie als regio), 2. ……., 3. je moet draagvlak hebben en 4. je moet keuzes qua ruimtegebruik maken die we allemaal accepteren.  
Over de startnotitie hebben de colleges hier al besloten, in de andere regio’s gebeurt dat binnen nu en 2 weken. In de provincie was ook een goede commissiebespreking, voor NHN en NHZ, dus dat ziet er goed uit voor de start. Het Waterschap heeft het de notitie als hamerstuk 
aangenomen. Inmiddels zijn er verschillende bijeenkomsten geweest in deelregio’s, en is bij u opgehaald welke casussen u belangrijk vindt, zodat we u aan de voorkant al kunnen 
meenemen. Veel gehoord is dat we de kaders moeten respecteren. Zo is ‘lokaal eigenaarschap’  veel gehoord, en echt de sleutel tot draagvlak. U allen krijgt de sheets van deze presentatie. De planning is verdeeld in weken, maar ik beschrijf nu alleen het proces. We zitten nu in de fase van vaststellen van de startnotitie. We willen u als raad ook voldoende tijd geven voor wensen en bedenkingen, maar doen er alles aan om 1 juni te halen. U heeft de meeste tijd, omdat u er als eerste over gaat besluiten in deze regio. Dat is absoluut een voordeel. Op de website van 
de energieregio is bovendien alles na te lezen. In de kop gaan we nu starten met de scenario’s, en onze RES beoordelen op wat voor effecten die heeft, kijken naar dingen in onze provincie, wat is onze potentie, enz. Na vaststellen van de startnotitie gaan we in expertsessies kijken 
naar de scenario’s en effecten. Midden in het proces komt er een infobijeenkomst voor de raden, over het proces tot dan toe. En u kunt altijd via uw wethouder of griffier vragen bij de inhoud te participeren en van de stappen deelgenoot te zijn. Aan het eind, als het concept door de colleges is vastgesteld, komt er een inforaadsbijeenkomst om met elkaar uw wensen en bedenkingen goed te kunnen formuleren. Dan is het zeker ook voor de stakeholders belangrijk dat de bestuurders verantwoording afleggen wat we gedaan hebben. Samen met de regionale 
stakeholders, ambtenaren andere deelnemende overheden maken we 3 scenario’s, waarbij we kijken wat het dan oplevert aan effecten op energie, ruimtelijke beslag, natuur, enz. En maatschappelijk zichtbaarder maken wat bijv. met eigen opwekking in dorpen is te behalen. Met 
die regionale scenario’s ga je lokaal aan de inwoners, energiecorporatie, buurtverenigingen enz. vragen wat ze ervan vinden: wat spreekt aan, heeft u aanvullingen, of zegt u dat u bepaalde dingen beslist niet wilt. Zo komen we tot een realistisch verhaal voor deze regio. De gemeente treedt in die fase op als gastheer, Door al die aanvullingen en/of no-go’s behalen we lokale verrijking, en tekent zich een middenstip af om te kijken wat haalbaar is in deze regio. Er is ook een ondersteuningsprogramma voor de lokale medewerkers, en natuurlijk input vanuit álle portefeuilles. Door de mensen gevoel te geven hoe het eruit gaat zien, de scenario’s te  verrijken en meer voelbaar te maken (o.a. met 3D) hopen we op inhoudelijk interessante discussies. Na al deze bottum-up input (wat NHN dus het meest uitputtend doet) komt dan het 
bod. Op enig moment gaan dan ‘de luiken dicht’ om te gaan afstemmen tot één regionale strategie. Met uw mandaat nemen ze daarover beslissingen, en ze leggen daarover natuurlijk verantwoording af. Zie verder de stappen in de tijd vanaf eind februari.   Het beschikbare budget was tot nu toe allemaal voor dit jaar, voor de regionale samenwerking is ingezet, en daarbij kwam specifiek geld voor de RES van Provincie en Waterschap. 
Vervolgens worden 3x €50.000 beschikbaar gesteld, (in 2019, 2020 en 2021) voor het participatieproces van de gemeentes in de regionale strategie. Er wordt verantwoording afgelegd aan de stuurgroep. Het is een complex vraagstuk dus zijn slimme koppen ingehuurd om te kijken hoe we alles mee kunnen nemen. De projectmanager denkt dat ze hiermee een solide basis hebben. Naast de website hebben ze ook een linked in- en twitter account. Ze zou 
zeggen: volg het en ‘like’ het. Vraag aan u is in te stemmen, hoewel in de startnotitie staat vaststellen. Bij waterschap en provincie was het al in procedure, en het kon niet meer worden aangepast in de startnotitie, maar bij het raadsvoorstel voor de raden kiezen we wel degelijk voor instemmen.      De voorzitter benadrukt dat het nu vooral over het proces gaat, en dat de inhoud daarna volgt. 

Vragen   
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 Mevrouw Koot (Texels Belang): na bestuderen van de startnotitie is Texels Belang tot een 

vragen gekomen, onder andere over de term ‘ruimtelijke…’. Ook zien ze dat er al best wel kaders worden meegegeven, dus gaat het hier toch wel iets verder dan alleen het proces. Dat ze nog geen antwoorden hebben gekregen, maakt instemmen vandaag lastig. Ze hebben die antwoorden op wezenlijke vragen nodig om een goed oordeel te kunnen geven. De voorzitter geeft aan dat de vragen bekend zijn en straks in de beantwoording worden meegenomen.   De heer Vriend (Seniorenpartij Schagen, ook namens Hollands Kroon): de RES komt voort uit    eerder energiebeleid, wat is gestrand. Het zou nu goed zijn regionaal gedragen keuzes te maken die draagvlak van de burgers hebben. Ze krijgen het gevoel dat daar te snel overheen gestapt wordt, en dat bijv. plaatsen van windmolens en gasloos bouwen erdoor worden gedrukt. Ook zitten ze met de vraag of wel de kennis aanwezig is om alles erin te plaatsen. De Seniorenpartij hoort verder graag wie verantwoordelijk is voor de participatie en creëren van maatschappelijk draagvlak. Bij blz.3 willen ze weten of er al een plan van aanpak is voor communicatie met de burgers, en of dat centraal of decentraal gaat plaatsvinden.  De heer Rijnders (SP Schagen) is erg enthousiast over de RES maar beseft dat het landelijke taakstelling is. Zo is er in Noord-Holland nog wel ruimte, maar tegelijkertijd is de omgeving 
kwetsbaar. Ook zij vinden dat het wel erg hard gaat, en dat ‘we wel erg veel willen’. Hij denkt dat in de buitengebieden grote problemen zullen ontstaan. Het lijkt hen dat kleine kernen en buitengebied zich juist zouden lenen voor collectieven, want men zal eigen energievoorziening sneller steunen. Spreker zou dan ook een regionale adviesgroep willen zien die het buitengebied daarin gaat stimuleren. Verder mist hij de burger in het verhaal. Er worden wel stakeholders genoemd, maar vindt lastig te ontdekken waar bijv. huurders, Vereniging Eigen Huis inspraak kunnen hebben, en dan niet alleen in stap 3, als alles al bepaald is.  De heer Veltkamp (PvdA pro Texel) leest bij de opdracht voor bebouwde omgeving en elektra,  dat de opbrengst van kleine opwekkers elders worden meegeteld. Hij denkt dat bij de Wadden juist dáár het verschil zit, en hoort graag of het werkelijk zo is dat die kleine installaties niet meetellen.  De heer Marseille (GroenLinks Texel) vraagt wat de uitspraak dat zo min mogelijk onomkeerbare besluiten worden genomen concreet betekent. Ook hoort hij graag op welk moment de uitwerking van de opgave voor mobiliteit, industrie en agrariërs, wat nu niet gebeurt, maar wel integraal moet worden afgestemd, dan wel in de strategie naar voren komt. Naar zijn mening hangt dit toch allemaal samen, dus gebeurt die uitwerking dan parallel aan de RES, 
vraagt hij. Het bedrag van €50.000 voor de communicatieadviseur, een half FTE, lijkt spreker aan de hoge kant. Hij is benieuwd hoe dat is opgebouwd. Verder vraagt hij om een adequate  reactie op de kans van slagen als de opgave laag blijkt te zijn. Op blz.30 staat plan B, maar hij leest niet hoe dat eruit ziet, en in hoeverre ze daar als gemeenteraden bij betrokken zijn. En tot slot staat er wel dat veel wordt gecommuniceerd, maar graag zien ze uitgewerkt op welke manier en door wie dat gaat plaatsvinden. 

 Mevrouw Van de Wetering (D66 Texel) ziet veel technische voorbeelden van bijv. kleine 
kernensamenwerking, maar ziet in het stuk dat kleine projecten niet meetellen. Ze vraagt of zo’n kern dan wel als geheel kan meetellen.  Mevrouw Vlietstra-Wouterse (D66 HK) Vraagt zich al lezend af waar de raad is gebleven. Er wordt wel eindeloos geïnformeerd, maar de raad mag alleen wensen en bedenkingen meegeven aan het concept. En bij meedoen in ateliers, vraagt ze ook waar hun kader-stellende taak ligt. Het lijkt haar dat ze  nu meer als obstakel worden beschouwd, terwijl juist de raad juist verbinding kan maken met de  inwoners. Ze stelt dan ook voor het beeld van de rol van de raad bij te stellen, en meer uit te gaan van hun verbindende rol in besluitvorming en communicatie naar de inwoners. Waarover ze advies moeten uitbrengen is voor hen in de kern nog onduidelijk. Concrete vragen: wat bedoelt u met elektriciteitsopwekking niet neutraal? Wie bepaalt inpassing in omgevingsvisie? Wie participeren en bepalen hoe de het in de lokale ambities wordt geïntegreerd? Naar hoe (teelt voor) biovergassing wordt opgenomen in de RES moet nog eens kritisch gekeken worden, denkt ze. Verder mist spreker in de tekst helemaal het verminderen van verbruik, want je kunt nu eenmaal niet eindeloos uitbreiden. Al met al is hen nog veel onduidelijk over de rol van de raad en de inbedding.  De heer Jansen (D66 Schagen) geeft aan dat ook voor hen onduidelijk is wat nu echt de gevolgen zijn van instemmen. Hij heeft behoefte aan meer duidelijkheid waar ze nu staan. 
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 Mevrouw Sijbenga (Anders! hk) sluit bij de vorige sprekers aan over de onduidelijkheid. Voor haar zijn de stakeholders en inwoners het belangrijkst, maar ze mist de samenhang om daarmee draagvlak te creëren. Ook vindt ze de uitwerking op het gebied van elektriciteit eigenlijk te mager, want er komen in de regio veel bedrijven bij die dat nodig hebben, en ook daar komt een eind aan.  De heer Schuiringa (VVD Texel) ziet op blz.5 staan dat alles meetelt, dus ook reeds gerealiseerde trajecten en ontwikkelingen op het gebied van duurzame energie. De Centrale in Diemen wordt genoemd, maar hij hoopt dat ook HVC meetelt. Hij legt voor of de andere 29 

regio’s wel rekening houden met feit dat alleen NHN al voor 105% aan de opgave voldoet. Dat lijkt hem een interessante vraag.  De heer Groot (VVD HK) dankt voor de presentatie, maar vindt jammer dat ze de startnotitie – die al voor de zomer gereed was – pas onlangs ontvingen. Ze hadden graag wat meer tijd gehad om het te bestuderen en bespreken, maar zitten nu vast aan een strak tijdschema. Het lijkt hem niet makkelijk om alle plannen te vergunnen. Hij wijst in dat verband op de extra ambitie van NHN om al in 2040 energieneutraal te zijn en heeft twijfels of dat haalbaar is. Het hogere rendement op zonnepanelen en windmolens hier klinkt bijna als uitnodiging naar andere provincies, vindt hij. Tevens ziet hij de aversie tegen windmolens steeds groter worden, dus wordt draagvlak daarvoor vinden steeds moeilijker. Jammer is dat kleinschalige zonne-energieopwekking op daken niet meetelt, terwijl ze dat juist willen stimuleren, vóór het oprichten van zonneparken op de grond. De motie over zonneparken en daarmee samenhangend verdwijnen van landbouw-gebied en negatieve gevolgen voor kwetsbare natuur hangt hiermee samen. Er is in zijn ogen dus wel degelijk een relatie tussen zon op daken en beleid. Ander punt is de vraag of de toeristische groep wel is gevraagd wat zij van de energiestrategie vinden, want ook zij zullen last hebben van windmolens. Spreker had dan ook liever gehad dat de raad er als verbinder nauwer beter bij betrokken is. Belangrijke aanvulling is dat kernenergie ook genoemd had  moeten worden. En voor hen is vooral van belang dat de landschappelijke kwaliteit niet uit het oog wordt verloren. Tot slot is spreker benieuwd wie deze transitie gaat betalen.  De heer Kroon (VVD Schagen) Verwijst naar de woorden van collega’s. Ook hij hoopt dat niet 
alleen naar de Noordkop wordt gewezen, maar dat ook de andere regio’s andere gedachten ontwikkelen om in hun eigen omgeving aan de opgave te voldoen. Spreker is verbaasd dat in 
het stuk toch een aantal foto’s staat, die niet zouden worden opgenomen. Hij is benieuwd naar de motivatie.   Mevrouw Buczynski (PvdA HK) heeft de notitie als een technisch stuk gelezen. Ze denkt dat ieder zich wel bewust is dat er echt iets anders moet gebeuren dan tot nu toe. Het is een start, een beginpunt, dus is ze niet zo kritisch als sommige andere partijen. Energie-transitie gaat in haar ogen ook niet over besparen, want het gaat hier om de bronnen. Ook zij vinden heel 
belangrijk zich ervan bewust te zijn de eigen inwoners goed mee te nemen. Over ‘bij andere 
provincies over de schutting gooien’ moeten we niet te eng denken, stelt ze, want zo is al jaren geprofiteerd van het  Gronings gas. Wij hebben nu eenmaal de mogelijkheden, en moeten dus solidair zijn. Ze is wel benieuwd naar de antwoorden aan de andere vraagstellers.   De heer Schrijver (PvdA Schagen) is heel tevreden met het stuk. Ze zien het als kapstok. Toch wil hij wat opmerkingen meegeven. Ze maken zich grote zorgen over de klimaatveranderingen. Een rijk land als Nederland moet hierin verantwoordelijkheid nemen, ook ten aanzien van de schaarser wordende energiebronnen. Gelukkig beschikt de Noordkop over andere mogelijkheden, vooral zon en wind. Hij is benieuwd waar de ateliergroepen straks mee komen, en hoopt dat ze die mogelijkheden volop gaan benutten. Wat hun fractie betreft mag er best nog wat meer op land worden gerealiseerd. Hij complimenteert dan ook Hollands Kroon voor het nieuwe windmolenpark. Wel raadt hij aan goed te kijken wat LTO zegt over de landbouwgrond. Als laatste moet ook de burger wel degelijk serieus genomen worden. Hij zou het jammer vinden als veel ouderen de plannen als bedreiging zien. Het moet toch mogelijk zijn de strategie en uitkomsten op een goede manier over te brengen, meent hij.   De heer Lensink (CDA Schagen) constateert dat er veel onzekerheid heerst. Na de klimaatakkoorden van Parijs en Nederland vindt hij het wel hun taak als volksvertegenwoordiger over die onzekerheid heen te stijgen. Heel jammer vindt hij dat ze niet de zomervakantie konden benutten om het stuk goed te bestuderen. Het democratische proces is heel belangrijk, en ze zijn dan ook blij met de informatiebijeenkomsten. Daarin nemen ook raadsleden deel, 
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maar  misschien is het daarnaast wel zinvol wat raadsvolgers/raadscommissieleden dichter op de wethouders te zetten, oppert hij. Vraag die ook bij hem leeft is waar onze regio nu al staat, 
en wat er gebeurt als NHN zich keurig opstelt, maar andere regio’s het af laten weten. Hij hoort graag wat in die 4 maanden gaat gebeuren, en hoe ze zich dan moeten opstellen. Draagvlak is in hun ogen zeer belangrijk, en dat bereik je niet alleen met communicatie. Hij vreest dan ook wel voor vertraging. Het gaat hen namelijk ook om draagkracht: wie gaat het betalen en wie neemt de zorgen op zich. N.a.v. biomassateelt merkt spreker op dat lokale verrijking mogelijk is,  
maar weet hij niet of ze die teelt op Texel nu echt kunnen verbieden. Ook in Schagen is zo’n traject gelopen, en het resultaat daarvan ligt vast, merkt hij op. Als er nu iets heel anders uitkomt, in hoeverre voelt de burger zich dan nog serieus genomen, vraagt hij zich af. Over de kaderstelling zegt hij, deels op eigen titel, dat de rol van de raden hier veel meer over het proces gaat, en minder over de  inhoud. Naar zijn mening is dat de toekomstige rol van de raden, want uiteindelijk gaat het om draagvlak en draagkracht om deze ambitieuze strategie te kunnen realiseren.  De heer Vriend (CDA HK) vindt vreemd dat ze nu gevraagd wordt in te stemmen met de startnotitie, maar op het uiteindelijk product alleen maar om wensen en bedenkingen. Er leven duidelijk verschillende gedachten over de rol van de raad. Volgens hem is het wel zeker zo dat ze naast procesverantwoordelijk ook inhoudelijk verantwoordelijk zijn. Bovendien zijn er nog raden waar de RES pas in november op de agenda staat. Eigenlijk kunnen ze pas een besluit nemen als we onze organisatie en college bevraagd hebben en antwoorden hebben gekregen. Hij is benieuwd hoe de collegae daarover denken.  Mevrouw Peters (GroenLinks HK) was ook verbaasd dat de RES al in september op de agenda staat, maar ziet dat het niet ter vaststelling is. De heer Gameren (LADA HK) vult aan dat inhoudelijk signaal naar VNG zou moeten zijn, dat de landelijke aanpak veel meer mondiaal gericht zou moeten zijn. Hij wil daarmee niet zeggen dat we hier niets moeten doen, maar 
mondiaal gezien is dat natuurlijk ‘peanuts’, geeft hij mee.   De voorzitter constateert dat veel vragen over het vervolg zijn gesteld, en dat veel daarvan al in de presentatie aan de orde is geweest. Vragen over de inhoud komen in de loop van de tijd 
‘bottum-up’ vanzelf aan de orde. Het lijkt hem goed dat de raden de presentatie krijgen, zoals reeds toegezegd. Het lijkt hem raadzaam de vragen over het proces zoveel mogelijk te bundelen. Hij geeft nu portefeuillehouder mevrouw Huisman en projectmanager mevrouw het woord. Daarnaast blijft het natuurlijk altijd mogelijk vragen schriftelijk te beantwoorden.    Wethouder Huisman wijst op de aanleidingen en ontwikkelingen die geleid hebben tot het Nederlandse klimaatakkoord, en tot deze opdracht om tot een RES te komen. Ze noemt daarbij niet alleen het klimaatakkoord van Parijs, maar ook Urgenda en de noodzaak tot afbouwen van de gaswinning in Groningen. Ze begrijpt dat het allemaal wel heel snel gaat, en verzekert dat het juist hun bedoeling is de raden heel erg in positie te gaan brengen, om stap voor stap beslissingen te gaan nemen. Nu ligt de conceptstartnotitie voor ter instemming, en de tijd dringt erg, want ze moeten binnen 6 maanden tot de daadwerkelijke startnotitie komen.   Over ‘nog geen onomkeerbare besluiten’ zegt ze dat het in deze eerste versie erom gaat gezamenlijk met partijen te komen tot zoeklocaties die geschikt zijn voor het opwekken van energie. Het gaat dan om hoeveelheden die we denken te kunnen opwekken, locaties waar dat mogelijk kan zijn (leidingen, bewegingen vliegverkeer, enz. kunnen belemmerend zijn), én of er draagvlak voor is. De leidende principes door het rijk gegeven, zou ze eigenlijk de kaders willen  
noemen. Helder is bijv. het ‘daar opwekken waar het verbruikt wordt’, om rendementsverlies tegen te gaan. Zo zijn er allerlei uitgangspunten om mee aan de slag te gaan, ook om draagvlak te krijgen.  Over reeds in gang zijnde processen en het plan van aanpak geeft ze dadelijk het woord aan mevrouw Rasch. Vaststaat dat we de concept RES per 1 juni 2020 moeten opleveren, en daar moet nog heel wat voor gebeuren. Afspraak in onze regio is dat we juist gemeentes ruimte geven om inwoners er lokaal bij te betrekken.  Als de raad een rol moet krijgen, vindt ze dat dit - door woordvoerder CDA mooi verwoord - een bepaalde regierol moet zijn. Ze nemen de raden zeker mee in alles wat er besloten moet worden. Per gemeente kunnen ze daar zelf afspraken over maken met de raad.  
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Hoe het eruit gaat zien als andere regio’s het niet voldoende uitgewerkt hebben, kan ze nu nog niets zeggen. Ze zullen er nog over moeten praten hoe ze daaruit komen. Raad en inwoner zijn beiden belangrijk om mee te communiceren. Ze wijst derhalve op de presentatie van mevrouw Rasch, m.b.t. het laten voelen wat uitkomsten betekenen, informatiebijeenkomsten, 3D verbeelding, inbreng via ateliers, enz.  Interruptie mevrouw Vlietstra-Wouterse: als de dingen die we nu horen in de notitie hadden gestaan, was het duidelijker geweest. En dat geldt niet alleen voor NHN, maar voor alle regio’s. Als het rijks-principes zijn, doet u dan de moeite ze aan ons uit te leggen en op schrift aan ons mee te geven, vraagt ze.  Wethouder Huisman antwoordt dat die principes grotendeels van het rijk komen, maar zijn  
aangevuld met eigen principes. Ze probeerde zojuist samen te vatten wat er in zo’n notitie staat. Ieder leest het weer anders, beluistert ze, maar dat staat er wel degelijk in. Getracht is aan alle wensen tegemoet te komen, maar ze probeert te versimpelen tot de kern waar het om gaat. De startnotitie is echt een procesverhaal, en daarmee instemmen betekent dat we aan de slag kunnen met draagvlak creëren, onderzoek zoeklocaties, bepalen hoeveel we nu eigenlijk kunnen opwekken, enz. Ze pleit er dan ook dringend voor om de startnotitie zo te laten en nu niet aan te passen. 

Toezegging De voorzitter zegt toe dat de colleges met een duidelijke notitie zullen komen hoe ze dat instemmingsbesluit willen invullen.  Wethouder Huisman vervolgt dat de opgave over 5 sectoren verdeeld is: mobiliteit, agrarische sector, industrie en daarnaast gas-loze bebouwing en energieopwekking. De laatste 2 zijn door het rijk bij de gemeenten gelegd, de eerste 3 deelopdrachten zijn bij de betreffende sectoren neergelegd. De regiogemeenten moeten zich dus vooral richten op de eigen opdracht. Over het al dan niet meetellen van kleinschalige opwekking op particuliere daken zegt ze dat ok dat landelijk kader is. In de eigen ambitie heeft NHN al eerder vastgelegd in 2040 energie-neutraal te willen zijn. De RES sluit heel goed aan op de eigen ambitie, stelt ze. Er zijn inwoners van overtuigd dat we onmiddellijk in actie moeten komen, maar ook mensen die dat niet zo zien. Tegen die laatste groep wil ze zeggen dat we zelf de ambitie hebben vastgesteld, maar ook wijzen op de kansen die dat mee kan brengen voor de regio. Een goed bod neerleggen, daar kun je als regio economisch gezien veel aan hebben. Ter illustratie noemt ze dat op Texel €35 miljoen voor energie wordt opgebracht, maar dat dit vrijwel allemaal door de grote leveranciers wordt ontvangen. Ze denkt dat je misschien aan die kant ook voordelen te zien zijn, door daar met eigen energiecorporaties meer van te profiteren. Daarnaast is het uiteraard opdracht van het rijk, dus als stuurgroep moeten ze aan de slag. 
 Mevrouw Rasch gaat in op de vragen over communicatie. Het is logisch dat we in kaart brengen wanneer en in welke stap wie aan zet is. Vanuit het rijk wordt wel publiekscampagne gevoerd,, maar als gemeenten mag u lokaal zelf kiezen wie u wilt laten participeren. Op de opmerking over besparen zegt ze dat het rijk daar wel mee bezig is, maar dat de RES daar inderdaad niet over gaat. Om van het gas af te gaan, moet er bij gemeenten voor 2021 een plan liggen, en natuurlijk ligt er wel relatie o.a. welke warmtebronnen en welke vraag er straks is. Daar maak je als gemeenten wel aanspraak op wat je regionaal hebt, beaamt ze. Over de brief van minister Wiebes zegt ze dat die wellicht kan meehelpen om zon op daken wel meegeteld te krijgen. Voor grote daken geldt dat al wel. Het is ook echt wel bekend dat de netwerken de belasting zullen moeten aankunnen. Naast kijken naar 2030 moeten we natuurlijk ook kijken naar 2050, geeft ze mee, want het is bekend dat investeringen in installaties echt maar een korte looptijd hebben. Voor infrastructuur is dat veel langer. Ze ziet zeker hoe complex dat is, maar hoopt dat alles wordt meegenomen. Qua verdeling van zon en wind gaat de regio zelf bepalen wat hier past, en ook wat bij uw gemeenten past. Lokaal ga je toetsen wat uit het regionale verhaal komt, dus als het draagvlak terzijde wordt geschoven, laten we natuurlijk een krachtig signaal horen, benadrukt spreker. Je moet dat in de context van de ontwikkelingen zien, want bijv. zoals punt 6 is opgedeeld is alweer verouderd. Ook heeft voortschrijdend inzicht budgetten alweer anders doen inzetten. Mevrouw Rasch wil nog wel een compliment aan de provincie kwijt dat zij al dit soort zaken betalen. In het omgevingsbeeld, en het participatieproces voor de zoeklocaties, krijg je natuurlijk de gewone vergunningsprocedures, waarin iedereen nog inspraak heeft. Het duurt dus heus nog wel even voordat je echt tot realisatie komt, besluit ze de beantwoording.    
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Afsluiting De voorzitter sluit dit gedeelte om 18.10 uur af om te kunnen eten. Na de pauze wil hij stipt om  18.30 uur weer beginnen in de Keykeg zaal. Het voorstel is nu om deze startnotitie zonder een advies van de RRN, omdat we er hier vandaag en vanavond niet met elkaar uit gaan komen door te geleiden naar de gemeenteraden. Daar kunnen de raadsleden er afzonderlijk over spreken en voorstellen doen hoe dit proces verder aan te pakken, geeft hij tot slot mee.     
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